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VERSLAG 
Algemene Ledenvergadering Uitvaartvereniging ‘Memento Mori’.	  	  
 
Nummer: 2016 
Datum: woensdag 25 mei 2016. Plaats: Zalencentrum ‘De Lantearne’ om 19.30 uur 

   Actie of 
besluit 

16 01    Opening 
Voorzitter Hager opent de vergadering om 19.30 uur. Een bijzonder woord van 
welkom is er voor Henk Visser van uitvaartverzorger Nijboer. Er zijn 18 leden aanwezig, 
er is een afmelding ontvangen van Wobbe Veenstra en Anne van de Sluis. Secretaris 
Wolter Postma sluit vanwege privéomstandigheden later aan bij de vergadering.  
 
Het bestuur heeft een bewogen jaar achter te rug. Sommige ontwikkelingen zijn 
zichtbaar, andere niet. In deze vergadering zal verslag worden gedaan van deze 
zaken en kunnen de leden kennis nemen van de stand van zaken. 
 

 

16 02    Mededelingen 
•   Met alle bedrijven / instanties die werkzaamheden verrichten voor de 

vereniging is een (nieuwe) samenwerkingsovereenkomst gesloten. Dit is 
conform de beheerverordening. In het afgelopen jaar is er een overeenkomst 
gesloten met de volgende bedrijven; 
- Grafdelven / de heer R. Annema 
- Onderhoud begraafplaats / hoveniersbedrijf H. Geertsma 
- Secretariële ondersteuning / NEY-support, Thea Neijenhuis 

•   Het bestuur heeft de intentie om het contract met de Friese Federatie op te 
zeggen omdat de toegevoegde waarde niet noemenswaardig is. In de Friese 
Federatie worden met name de kleine verenigingen vertegenwoordigd, voor 
Memento Mori is het met name een kostenpost. Deze opzegging zal in goed 
overleg met de Friese Federatie plaatsvinden, de vergadering stemt hiermee 
in. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bestuur 

16 03    Notulen ledenvergadering 14 april 2015 
Tekstueel: Geen opmerkingen. 
Naar aanleiding van: niets, bij deze vastgesteld en goedgekeurd. Met dank aan de 
secretaris. 

 
 
 
Bestuur 
 

16 04    Jaarverslag 2015 
Tekstueel: geen opmerkingen 
Naar aanleiding van: 
Het jaarverslag wordt zonder verdere opmerkingen vastgesteld. Met dank aan de 
secretaris. 
 

•   Namen overledenen 2015 
De namen van de overleden personen worden door de voorzitter voorgelezen. 
Er zijn 55 overledenen (23 mannen en 32 vrouwen), waarvan 5 geen lid van de 
vereniging. De gemiddelde leeftijd van overlijden was in 2015: 74,5 jaar. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Secr. 
 

16 05    Vaststellen jaarrekening 2015: 
De jaarrekening wordt door penningmeester Dijkstra toegelicht. 
  
De heer Dam heeft de registratie voor zijn rekening genomen, de betalingen worden 
door de penningmeester gedaan. Deze ‘knip’ is vorig jaar doorgevoerd zodat er een 
spreiding van werkzaamheden heeft plaatsgevonden. Vorig jaar zijn tevens alle 
administratieve afhandelingen betreffende de uitvaarten door uitvaartverzorger 
Nijboer gedaan. De procedure van deze afhandeling is vastgelegd in een specifiek 
protocol.  
 
De realisatie van de cijfers over 2015 is gebaseerd op de oude systematiek. 
 
Aan de begraafplaats wordt 2/3 deel van de contributie toegerekend alsmede de 
grafrechten. Dit resulteert in een hoog resultaat in 2015, t.w. € 32.000.  
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De vereniging heeft over 2015 een negatief resultaat. Zij ontvangen 1/3 deel van de 
contributie, de opbrengsten zijn hierdoor wat beperkter. De personeelskosten alsmede 
de ledenkorting drukken op deze cijfers en geven daarom een negatief resultaat.  
 
In de toekomst wordt voor een ander rekenmodel gekozen waardoor de verdeling 
van de kosten meer in evenwicht komt. 2015 is een overgangsjaar geweest naar deze 
nieuwe structuur. Bij de tariefstelling en de begroting voor 2017 volgt een nadere 
toelichting hierop. 
 
Het steenfonds heeft per saldo een klein positief bedrag. 
 
Op de balans is te zien, dat de liquide middelen wat teruglopen, maar nog steeds 
ruim voldoende zijn. Het eigen vermogen is opgebouwd uit een deel voor de 
vereniging, een deel voor de begraafplaats en een deel steenfonds. Op dit 
onderdeel wordt de actuariële reserve gebaseerd. Deze wordt dit jaar opnieuw 
berekend, conform de wettelijke verplichting van 1 keer per 3 jaar.  
 
In het afgelopen jaar is flink geïnvesteerd, later in de vergadering volgt hier een 
verslag over. 
 
De voorzitter bedankt de penningmeester voor de toelichting. 
 

16 06    Verslag kascommissie: 
De kascommissie bestaat dit jaar uit Geale Dijkstra en Anne van der Sluis, beide zijn 
helaas niet aanwezig. Er is een schriftelijke verklaring beschikbaar, deze wordt 
voorgelezen door penningmeester Dijkstra. Hierin wordt meegedeeld, dat bij de 
controle van de cijfers geen onvolkomenheden zijn geconstateerd. Compliment aan 
de penningmeester en de administrateur voor hun beider inzet. De voorzitter stelt 
namens de kascommissie voor aan de vergadering, het bestuur en in het bijzonder de 
penningmeester ‘decharge’ te verlenen. Dit voorstel wordt unaniem door de 
vergadering aangenomen. Daarmee is de financiële verslaglegging vastgesteld. 
 

 

16 07    Benoeming nieuw kascommissielid: 
Anne van der Sluis neemt afscheid van de kascommissie, als opvolger wordt 
benoemd de heer Jan de Vries. 
 

 
 
Bestuur 

16 08    Vaststellen, contributie, ledenkorting en begroting 2017. 
Het woord is wederom aan penningmeester Dijkstra.  
 
Zoals eerder aangegeven, is er door het bestuur gekozen voor een andere 
systematiek. Er is getracht om de kostenopbouw inzichtelijker te maken en de 
toerekening hiervan aan de begraafplaats c.q. vereniging meer te baseren op de 
werkelijke situatie. Met andere woorden om de kosten meer specifiek toe te wijzen 
aan het onderdeel waarvoor de kosten worden gemaakt. De grootste wijziging zit in 
de toerekening van de contributie, deze werd voorheen voor 2/3 toegewezen aan 
de begraafplaats en voor 1/3 aan de vereniging. Deze verdeling wordt met ingang 
van 2016 niet meer gehanteerd, de contributie wordt nu volledig toegeschreven aan 
de vereniging.  
 
De consequentie hiervan is, dat de begraafplaats minder opbrengsten heeft en dat 
er daarom voor een andere opbouw van de tarieven is gekozen. De begroting 2017 is 
gebaseerd op de nieuwe tarievenlijst.  
 
Ook moet vanaf 2017 een afschrijving plaatsvinden op de recente vernieuwing van 
de begraafplaats. De begroting van 2017 laat ondanks dat een positief saldo zien.  
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Het grootste deel van de kosten zijn de posten ‘ledenkorting’ en ‘dotatie actuariële 
voorziening’. Het gaat bij de nieuwe systematiek op een iets andere, maar wel 
juistere, manier van toerekening van de kosten. Het is overigens uniek, dat de 
vereniging een eigen begraafplaats heeft. Tenslotte nog de opmerking, dat ook voor 
deze manier gekozen is om de tarieven beter aan te laten sluiten bij de regio.  
 
Voorstel wijziging tarieven 
Deze liggen ter inzage voor eenieder op tafel. Penningmeester Dijkstra geeft een 
toelichting op de opbouw van deze cijfers. Zoals aangegeven, zijn de tarieven 
getoetst aan de gangbare tarieven binnen de regio en wat dit betreft zit Memento 
Mori niet aan de bovenkant. Met de begrafenisverenigingen uit de omgeving wordt 
overleg gevoerd om dit soort zaken op elkaar af te stemmen. 
 
Vraag aan de vergadering, kan de vergadering instemmen met deze voorstellen? 
 
Bokke Dijkstra; is er ook een overgangsperiode? 
Voorzitter; het omslagpunt komt na vanavond, het overgangsjaar hebben we in feite 
al achter de rug. Bij goedkeuring door de vergadering worden vanaf morgen de 
nieuwe tarieven gehanteerd. 
 
Bokke Dijkstra; het is een juiste zaak, dat er een deling komt tussen vereniging en 
begraafplaats. Dit was wel een hele toer lijkt mij. 
Voorzitter; dit klopt, qua berekening van de tarieven zaten we altijd wat aan de lage 
kant. Het steenfonds zit er ook nog bij, maar het bestuur is van plan om hiermee te 
stoppen. Het onderhoud ligt meer bij de rechthebbende. Er moet ook nog gekeken 
worden naar de verdeling van de kosten van het onderhoud van de begraafplaats. 
Deze kosten zullen ook verdeeld worden onder de eigenaren van de graven. 
 
Bokke Dijkstra; er is overleg geweest met de omliggende verenigingen. Uit informatie 
weet ik, dat de constructies in de verschillende dorpen niet gelijk zijn, dus dit is een 
lastige vergelijking. 
Voorzitter; er is gecontroleerd op dezelfde basis, die bedragen zijn getoetst aan 
elkaar. Er moet ook voorkomen worden, dat er scheefgroei komt, daarom zijn de 
tarieven marktconform gehouden. 
 
Bokke Dijkstra; in de ledenkorting zit geen verandering, dit is wel een beetje aan de 
lage kant. In de omliggende dorpen ligt dit bedrag aardig hoger. 
Voorzitter; er moet niet vergeten worden, dat leden ook een korting ontvangen op de 
uitvaart door de uitvaartverzorger. Als de ledenkorting omhoog zou gaan, dan komen 
we in de knoei met de actuariële grondslag. 
 
Janco de Vries; er is in het begin ook een wijziging geweest in de tarieven? 
Voorzitter; hier is wel over gesproken, maar die wijziging is toen nog niet 
geactualiseerd. Er zijn vorig jaar wel een aantal bedragen samengevoegd. 
In de aankoopkosten voor een graf zit best een forse stijging. Dit komt doordat de 
contributie voorheen voor een deel ten goede kwam aan de begraafplaats. Doordat 
deze verdeling is losgelaten zijn de aankoopkosten voor een graf omhooggegaan 
omdat dit nu rechtstreeks aan de begraafplaats moet worden voldaan. 
 
Harm Feitsma; bij de nieuwe tarieven zit ook het plaatsingsrecht inbegrepen. 
Voorzitter; inderdaad door het samenvoegen van posten wordt het ook hoger. 
 
Janco de Vries; vreemd, dat er een verhoging van de tarieven komt omdat er wel 
een positief saldo is begroot. Gaat het grafrecht van 40 jaar in vanaf het moment van 
kopen? 
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Voorzitter; dit is correct. Hierop vraagt Janco de Vries of er nooit is gedacht aan 
bijzondere clausules zodat er in bijzondere gevallen een passende oplossing kan 
worden gevonden. De voorzitter geeft toe, dat dit inderdaad een lastige situatie is. 
Ook in het bestuur wordt erover gediscussieerd om in specifieke gevallen wenselijke 
oplossingen te vinden. 
 
Hiermee worden de tarieven door de vergadering aangenomen en is er akkoord voor 
de begroting 2017. 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
Bestuur 

16 09    Voorstel wijziging regelgeving 
•   Voorstel wijziging Beheerverordening: er is een aanpassing m.b.t. de regel, 

dat er slechts 1 persoon (1 urn) per graf is toegestaan. Er mogen niet 
meerdere personen in 1 graf worden bijzet. Verder wordt in de nieuwe 
beheerverordening de aanpassing van het steenfonds opgenomen. 
 

Naar aanleiding hiervan de volgende vragen. 
Janco de Vries; er mag dus niet meer dan een persoon in hetzelfde graf gelegd 
worden? 
Voorzitter; geeft aan, dat hier veel problemen over zijn geweest in het verleden, 
daarom is nu gekozen voor deze aanpassing.  
Janco de Vries; en als het gaat om kleine kinderen? Zou hier dan een uitzondering 
voor gemaakt kunnen worden? De voorzitter geeft aan, dat dit inderdaad niet 
mogelijk is. Secretaris Postma vult aan, dat dit nu ook niet kan. Janco de Vries merkt 
op, dat er in het verleden wel situaties zijn geweest, waarin dit wel is toegestaan. 
Harm Feitsma geeft aan, dat er in ieder geval al 10 jaar grafrust is, dus binnen deze 
termijn kan er geen bijzetting plaatsvinden. 
Voorzitter; er kan natuurlijk altijd een verzoek aan het bestuur gericht worden in een 
specifieke situatie. In bijzondere gevallen beslist het bestuur. Maar vanuit het bestuur 
bestond wel de wens om duidelijke regels af te spreken op basis waarvan gehandeld 
kan worden. 
 
De meerderheid van de vergadering is akkoord met deze aanpassing. 
Dit betekent, dat daarmee de nieuwe beheerverordening is vastgesteld en per direct 
gaat gelden.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bestuur 

16 10    Verslaglegging activiteiten; 
De voorzitter maakt melding van de volgende projecten; 

•   Er zijn plannen in ontwikkeling om een aula te creëren in de Bining. Tot nu toe 
wordt gebruik gemaakt van de aula in het Suyderhuys. Echter het Suyderhuys 
heeft aangegeven, dat zij verder niet in deze faciliteit zullen investeren 
waardoor e.e.a. niet meer wordt aangepast aan de wensen van deze tijd. 
Hierop is contact gezocht met de PKN en er is een gesprek geweest over de 
mogelijkheden om de achterste ruimte van de Bining aan te passen. De aula 
zal worden afgescheiden van de rest van het gebouw, dus met een eigen 
ingang en overige faciliteiten. De plannen zijn inmiddels goedgekeurd en er 
wordt binnenkort gestart met de bouw. De investering met betrekking tot de 
aanpassing van het gebouw is voor rekening van Memento Mori, voor het 
gebruik wordt een huurcontract gesloten met de PKN. Memento Mori is blij 
met deze nieuwe representatieve locatie. Er zijn op dit moment ook nog 
gesprekken gaande over de verdere invulling ook van de Bining. 

•   Op de begraafplaats wordt binnenkort nog nieuw ‘meubilair’ geplaatst, 
waaronder zitbanken, bewegwijzering en een infobord. 

•   En tenslotte de melding, dat binnenkort wordt gestart met de renovatie van 
het baarhuisje. De dubbele deur, die vroeger voor de koets werd gebruikt, 
komt terug en er wordt een toilet gerealiseerd. Er is een tekening beschikbaar 
van de plannen omtrent het baarhuisje.  
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Jan de Vries vraagt of het mogelijk is om de eerste zitbank rechts vooraan op een 
andere locatie te herplaatsen, je kunt daar niet zitten vanwege de overhangende 
bomen en overlast door vogels. Het bestuur zegt toe, dat deze bank inderdaad op 
een andere locatie wordt herplaatst. 
 
Na 15 juni a.s. wordt gestart met de aanpassing van de parkeerplaats aan de 
Vierhuisterweg. Hier ontstaan soms verkeersonveilige situaties die door de beoogde 
aanpassingen worden ingeperkt. Ook is bij de gemeente een verzoek ingediend om 
de snelheid in de bocht terug te dringen. Er is een suggestie gedaan om het 
plaatsnaambordje van Surhuisterveen voor de bocht te zetten. De gemeente 
onderzoekt deze mogelijkheid. 
 

16 11    Rondvraag 
Jan de Vries wil het bestuur een compliment geven voor de wijze waarop alles er nu 
bij staat, ook voor de nieuwsbrief, het ziet er allemaal keurig uit. De vergadering stemt 
hiermee in. 
 

 
 
 

16 12    Sluiting 
De voorzitter sluit deze, constructieve, vergadering rond 20.45 uur. Hij bedankt de 
aanwezigen voor de inbreng.  
 
Hierna is het woord aan de heer Peter Karstkarel die een lezing zal geven over de 
grafcultuur in Friesland mede naar aanleiding van zijn recent verschenen boek over 
dit onderwerp. 

 

 
 


